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Side Effects of Permanent Radioactive Iodine-125 
Implants Brachytherapy for Prostate Cancer in Nigeria

ABSTRACT

KEYWORDS: Iodine-125, Radioactive, Seeds implants, 
Brachytherapy, Prostate cancer. 

Radioactive seeds implant is a novel option in the developed world 
for the treatment of  organ-confined prostate cancer; however, it is a 
rare procedure in developing countries, especially in sub-Saharan 
African countries like Nigeria. 

The first prostate brachytherapy in Nigeria was performed in 2019 at 
La'Newton Oncology Clinic using low-dose radioactive iodine-125. 
The side effects on patients that were treated in three years of  its 
existence in Nigeria are documented in this study.

OBJECTIVES: This study aimed to narrate the side effects and 
complications of  the procedure in its three years of  existence in 
Nigeria.

METHODS: This was a retrospective study of  the 32 eligible patients 
treated at the only private clinic that offers permanent radioactive 
iodine-125 prostate seeds implant in Nigeria.  The patients were 
followed-up for 24 months. The biodata, urin

d haematuria; 74% 
of  the subjects noted that the haematuria resolved within 12 hours 
post-implant, while it resolved within 24 hours for the remaining 
26%. Acute urinary retention occurred in one subject. The EPIC 
scoring system showed that only one subject lost the ability to have a 
firm erection adequate for sexual intercourse. There was no 
gastrointestinal toxicity recorded among the participants.

CONCLUSION: The side effects observed among the subjects were 
negligible compared to conventional surgery, so this procedure 
should be considered in all cases of organ-confined prostate cancer, 
especially as it is also cost-effective. 
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ary symptoms and 
erectile function were analyzed using the medical records, a detailed 
expanded prostate cancer index composite questionnaire, and a 
modified Radiation Therapy Oncology Group Grading System.

RESULT: It was noticed that the burning sensation at the perineum, 
which was self-limiting within 72 hours, was a major complaint 
among all the subjects. All the patients experience

RÉSUMÉ

CONTEXTE: Les implants de graines radioactives constituent une option 
novatrice dans les pays développés pour le traitement du cancer de la 
prostate confiné à l'organe, mais c'est une procédure rare dans les pays en 
développement, en particulier en Afrique subsaharienne, comme le Nigeria.

La première brachythérapie de la prostate au Nigeria a été réalisée en 2019 à 
la clinique d'oncologie La'Newton, en utilisant de l'iode-125 radioactif  à 
faible dose. Les effets secondaires sur les patients traités au cours des trois 
années de son existence au Nigeria sont documentés dans cette étude.

OBJECTIFS: Cette étude vise à décrire les effets secondaires et les 
complications de la procédure au cours de ses trois années d'existence au 
Nigeria.

MÉTHODES: Il s'agit d'une étude rétrospective portant sur les 32 patients 
éligibles présentés à la seule clinique privée proposant des implants 
permanents de graines de prostate radioactives à l'iode-125 au Nigeria. Les 
patients ont été suivis pendant 24 mois.

Les données biomédicales, les symptômes urinaires et la fonction érectile 
ont été analysés à l'aide des dossiers médicaux, d'un questionnaire détaillé 
composite sur l'indice du cancer de la prostate et d'un système de 
classification modifié du groupe de travail sur la radiothérapie oncologique 
(Radiation Therapy Oncology Group).

RÉSULTAT: Il a été remarqué que la sensation de brûlure au niveau du 
périnée, qui s'est auto-limitée dans les 72 heures, était une plainte majeure 
chez tous les sujets. En général, tous les patients ont présenté une hématurie, 
74 % des sujets ont résolu l'hématurie dans les 12 heures suivant l'implant, 
les 26 % restants ont résolu l'hématurie dans les 24 heures. Une rétention 
urinaire aiguë est survenue chez un sujet. Le système de notation EPIC 
montre que seul un sujet a perdu la capacité d'avoir une érection 
suffisamment ferme pour avoir des rapports sexuels.

Aucune toxicité gastro-intestinale n'a été enregistrée chez les participants.

CONCLUSION: Les effets secondaires observés chez les sujets sont très 
négligeables par rapport à la chirurgie conventionnelle, cette procédure 
devrait donc être envisagée dans tous les cas de cancer de la prostate confiné 
à l'organe, d'autant plus qu'elle est très rentable.
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